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A VKDSZ ismét fontos időszakhoz ért. Az integráció során a munkavállalók érdekeinek 
képviselete (munkahely megőrzés, bérfelzárkóztatás) és az egyre jobban megvalósíthatóvá 
váló Többmunkáltatós Kollektív Szerződés (TKSZ) kiterjesztése a teljes ágazatra (azokra a 
társaságokra is,  ahol nincs helyi KSZ) sok feladatot ad. Elkészítettük a legfontosabb 
előterjesztéseket, lefolytattuk (és végezzük a továbbiakban is) a legszükségesebb 
egyeztetéseket, alkukat.  
 
 
 

Országos Választmányi ülés: Júliusban a VKDSZ Országos Választmánya 
fogadta V. Németh Zsolt, víziközmű-ágazatért felelős szakmai 
államtitkárt, aki az államtitkárság munkájáról, céljairól beszélt. 
Kiemelte, hogy hosszú távon kívánják az ágazat ügyeit irányítani, 
problémáit megoldani. Az integrációval kapcsolatosan elmondta, hogy 
annak előnyei miatt szorgalmazzák. Fontos a műszaki kiegyenlítődés és 
az emberi erőforrások kiegyensúlyozása. A jövőben díj alapú működés 
irányába kívánnak elmozdulni és nem titkolt cél az egységes víz- és 
csatornadíj elérése is. A Elhangzott továbbá, hogy ismert az ágazat 
alacsony bérszínvonala,  a jelentős eltérések és  az elöregedés, 
munkaerő- és szakemberhiány valamint az  elvándorlás is.  

A konzultáció a szakszervezeti tisztségviselők kérdéseinek megválaszolásával folytatódott, s 
végezetül V.Német Zsolt biztosította a VKDSZ-t, hogy más alkalommal is eljön folytatni az 
egyeztetéseket, tájékoztatásokat.  
Az eseményről összefoglaló és értékelés is készült, melyeket eljuttattunk a Választmány 
tagjainak és a tagságnak.  
 



Összeült az Elnökség: Augusztus végén a VKDSZ 
Elnöksége elfogadta a VKDSZ Szociális és Oktatási 
Alapítványának kuratóriumi tagokra vonatkozó 
jelöléseket, megtárgyalta a kihelyezett 
választmányi értekezlet részleteit és a szokásos 
Érdekképviseleti vezetők országos 
konferenciájának tervezett programját. 
Fehér Gyula, a kuratóriumi elnök ismertette az 
Alapítvány történetét, a főbb célokat és 
tevékenységeke az 1992-es alapítástól. Sajnos a 

tőke fogy, mivel az 1 %-on kívül nincs más bevételük. Időközben megtörtént a megbízások 
elkészítése, az alakuló ülés pedig október 9-én lesz. Fürjes-Gábor József köszönte a beszámolót 
és az eddigi önzetlen munkát.  
Az évzáró Országos Választmányi ülés és az érdekvédelmi konferencia és évzáró ülés 
tárgyában a VKDSZ Elnöksége felkérte az elnököt, hogy a  helyszínére vonatkozóan -a döntés 
előtt - kérjen több helyről ajánlatot.  
Egyebekben a balatonszepezdi ingatlan helyzete, a munkavállalói felelősségbiztosítás, a 
Víziközmű ÁPB összehívása és a TKSZ ágazati kiterjesztése valamint a tagdíjlevonással 
kapcsolatos aggályok kerültek napirendre. Szó esett még a munkahelyi balesetről, mert  az új 
szabályozás szerint ezután az oktatás visszaszorul és azt tájékoztató anyagok  helyettesítik, 
mely csak a multik érdekeit szolgálja.  
 

Kezdeményezés a munkavállalói 
felelősségbiztosításért: Sajnos vannak olyan 
esetek, amikor a munkavállaló körültekintő 
munkavégzése ellenére is kárt okoz. Ilyenek 
jellemzően a társ-szolgáltatók vezetékeinek 
elszakítása gépi földmunkánál vagy telefon leejtése 
stb..  
A VKDSZ, mint ágazati szakszervezet 

kezdeményezte, hogy az állami tulajdonú társaságoknál vizsgáljuk meg a lehetőségét egy 
ágazati ajánlásnak, mellyel a társaságok a helyi 
szakszervezetekkel egyeztetve megkezdhetik a felelősség 
biztosítások kötését. A kezdeményezést a Nemzeti 
Vízművek Zrt. vezérigazgatója, Volencsik Zsolt előre 
mutatónak tartotta és kérte a részletesebb előterjesztés 
kidolgozását. Ennek kidolgozásához országos adatgyűjtést 
kezdeményezett a VKDSZ.                                                                                                                 

 
 
Az Oktatási és Szociális Alapítvány új kuratóriuma: A hét tagú kuratórium 
4 tagja sok éves kitartó és színvonalas munkája után lemondott tisztéről. A 
7 tagú kuratóriumból (Fehér Gyula elnök, Bősze Tamás, Papp István, 
Schrüffel József) valamint a titkár (Bánkuti Irén) lemondott, míg 3 tag 
(Prohászka Lászlóné,: Miskéri László, Méhes Zsolt) maradt.  A VKDSZ 
Elnöksége kinevezte az új kuratóriumi tagokat (Penczerné Sárközi Ildikó, 
Ratku Attiláné, Czicze Terézia, Krausz Tímea) és megerősítette a 



korábbiakban megválasztottakat. A kuratórium Czicze Teréziát választotta elnöknek. A titkár 
pedig………………. lett.  
 

Víziközmű ÁPB ülés a MaVíz székházban:  a 
Víziközmű ÁPB fontos témákban egyeztetett 
szeptember végén. A további együttműködés és 
a Többmunkáltatós Kollektív Szerződés 
kiterjeszthetősége volt a téma. A munkaadói 
oldal társelnöke,  Volencsik Zsolt a Nemzeti 
Vízművek Zrt.  vezérigazgatója társelnök 
elmondta, hogy a NV Zrt az integrálódott 
társaságok esetében megkezdte az egységesítési 
folyamatokat, a kapcsolattartói adatok, valamint 

a működés felméréséhez szükséges szabályzatok, dokumentumok bekérését, illetve 
dolgoznak a munkakörök egységesítése, a HAY munkakör értékelő rendszer bevezetése 
területén is,   melyek elengedhetetlenek a bérfelzárkóztatás forrásszükségletének pontos 
megállapításához.  
Tervben van egy új, közös HR stratégia elkészítése is. Az ülés során konszenzus alakult ki az 
alábbi kérdésekben: Létrehoznak a MaVíz HR bizottsága és a VKDSZ delegáltjai 
közreműködésével egy munkabizottságot az ágazatban meglévő KSZ-ek és a TKSZ 
áttekintésére, illetve a MaVíz elnöksége pozitív döntése esetében a munkabizottság a TKSZ 
kiterjesztéséhez szükséges ellőkészítő munkát elvégzi.  
 

                            

Aktuális és folyamatban lévő egyeztetéseink: Az állami integráció  soán folyamatosak az  

állomány gyűlések, nyugdíjpénztári, nyugdíjas szövetkezeti tájékoztatók.  Ezek egyik 

eredménye, hogy a Zemplénvíz Kft-nél több, mint 100 fő, a munkavállalói létszám 2/3-a 

belépett a VKDSZ-be. 

A Dél-pest Megyei Vízművek megkeresése alapján személyes konzultációra került sor. A 

VKDSZ elnöke, Fürjes-Gábor József a Munkahelyi Szakszervezet vezetésével, a 

vezérigazgatóval személyes konzultáció keretében tisztázta a szakszervezet választási 

előkészületeit, módszertani segédletet adott a szakszervezeti dokumentumok 

előkészítéséhez.  

A Kiskunvíznél megkezdődtek a HR stratégiai egyeztetések a  bérfelzárkóztatás két lépcsőben 

történő megvalósítása érdekében.   

A MIVIZ esetében ágazati és helyi szakszervezeti tárgyalások folyamatosak a Nemzeti 

Vízművekkel, szakminisztériumokkal, a tulajdonos önkormányzat polgármesterével.  



A Jász-Nagykun Szolnok Megyei Koncessziós társaságnál megtörtént a vagyonátadás. A 

Munkahelyi szervezettel közösen fordult a VKDSZ a Nemzeti Vízművekhez a 

munkahelymegőrzés, bérfelzárkóztatás, bérenkívüli juttatások és a kollektív tárgyalások 

témájában.  

LIGA Szakszervezetek:  A Fővárosi  Polgármesteri Hivatalban az Fővárosi Csatornázási Művek 

Zrt.-t és a Fővárosi Vízművek Zrt.-t érintően egyeztetett Kis Ambrus főpolgármester helyettes 

és az érdekképviseletek. Fürjes-Gábor József a LIGA társelnökként, valamint a VKDSZ 

képviseletében, ágazati szakszervezetként vett részt a megbeszélésen.  

Kis Ambrus ismertette a változásokat, hogy a Csatornaművek tulajdonosi váltása megtörtént, 

az egyeztetések a szakszervezet és a tulajdonos között rendszeresek lesznek.  
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